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پوشش ۹۰ درصدی 

بیمه سلامت برای اقلام 

دارویی و تجهیزات پزشکی

ایرنا: معــاون دفتر خدمــات تخصصی 
ســازمان بیمه ســلامت ایران گفت: ۶۳ 
قلــم داروی تخصصــی، ۲۸ قلم لوازم و 
تجهیزات پزشــکی، ۵۶ قلــم آزمایش و 
هفت قلم تصویربرداری مرتبط با درمان 
ناباروری از ســوی این ســازمان با سهم 

۹۰ درصدی پوشش داده می شود.
 مریــم آزادی  افــزود: ســازمان بیمه 
ســلامت ایران در دو ســال گذشته برای 
اجرای قانون جوانی جمعیت و حمایت 
از زوجیــن نابارور خدمات گســترده ای را 
ارائه داده که تأثیر آن بر کاهش مشکلات 

زوجین نابارور درخور توجه است.
وی اظهــار کــرد: قانــون حمایت از 
خانــواده و جوانــی جمعیت بر اســاس 
اصل هشتاد و پنجم قانون اساسی، در یک 
کمیســیون مشــترک در مجلس شورای 
اســلامی بررسی شــد و پس از موافقت 
مجلس با اجرای آزمایشــی آن به مدت 
هفت ســال، در دهم آبــان ۱۴۰۰ به تأیید 
شورای نگهبان رسید. از آنجایی که آهنگ 
رشــد جمعیت کشــورمان در سال های 
گذشــته کند شــده و بیم آن مــی رود که 
ســال های آینده با پیری جمعیت مواجه 
شــویم، مســئولان ارشد کشــور را بر آن 
داشــت که تدبیری برای حل این چالش 
اقتصادی،  ابر مشــکلات  می توانــد  کــه 
فرهنگی و اجتماعــی را برای جامعه به 
وجود آورد، اتخاذ کنند. جوانی جمعیت 
از آن دست موضوعات مهم و با اهمیتی 
است که اگر به  موقع به آن پرداخته نشود، 
می تواند یک کشور را با چالش های بزرگی 

روبه رو کند.
آزادی ادامــه داد: همکاری و تعامل 
دولت، مجلس و ســایر نهادهای متولی 
دراین باره منجر به تصویب قانون حمایت 
از جوانی جمعیت شــد و مقــام رهبری 
نیــز در سیاســت های جمعیتــی بر این 
نکته تأکید داشــتند که جوانی جمعیت 
باید در اولویت سیاســت های کلان کشور

قرار گیرد.
به گفته وی، بر اساس ماده ۴۳ قانون 
حمایــت از خانــواده و جوانی جمعیت، 
وزارت بهداشت مکلف است با همکاری 
وزارت تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی و 
سازمان های بیمه گر، برنامه ها و اقدامات 
لازم را برای برخــورداری همه زوج هایی 
کــه علی رغم اقدام به بــارداری به مدت 
یک سال یا بیشتر صاحب فرزند نشده اند، 
از برنامه های معاینه، بیماریابی، تشخیص 
علت ناباروی و درمان آن تحت پوشــش 
کامــل بیمه های پایه، بــدون محدودیت 
زمــان و دفعات مورد نیاز به تشــخیص 

پزشک معالج به عمل آورد.
آزادی تصریــح کرد: در همین راســتا 
و به منظــور حمایت از زوجیــن نابارور، 
ســازمان بیمه ســلامت زمینه های لازم 
را بــرای بهره منــدی زوجین نابــارور از 
خدمــات درمان های کمک باروری فراهم 
کرد کــه شــامل نشــان دارکردن زوجین 
نابارور جهــت دریافت خدمات درمان در 
بســتر الکترونیک توســط پزشک معالج، 
بهره منــدی زوجیــن نابــارور از خدمات 
 IVF، تخصصی و فوق تخصصی شــامل
IUI، ICSI، FET بــا پوشــش ۹۰ درصد 
تعرفه مصــوب بخش دولتــی در مراکز 
دولتــی و پرداخــت ۹۰ درصــد تعرفــه 
مصوب بخــش عمومــی غیردولتی در 
سایر مراکز درمانی، جبران خسارت هزینه 
درمــان افــرادی که به مراکــز غیر طرف 
قــرارداد این ســازمان مراجعه کرده اند و 
ارائه خدمــات کمک باروری جهت زوجه 
نابارور تا  ۴۹ سال تمام و بدون محدودیت 
ســنی بــرای زوج نابارور بــا پرداخت ۱۰ 
درصد فرانشیز و تحت پوشش قراردادن 
اعمال جراحی بازگشت باروری در زنان و 

مردان است.
ناباروری  تخصصــی  درمان  خدمات 
برای زوجین نابارور نشان دار شــده بدون 
محدودیت در تعداد دریافت خدمات، با 
تعرفه ۹۰ درصد ســهم سازمان در مراکز 
درمان ناباروری توســط سازمان پرداخت 
می شــود. به گفته معاون دفتر خدمات 
تخصصی سازمان بیمه ســلامت ایران، 
دریافــت داروهای تخصصــی مرتبط با 
درمان ناباروری به تعــداد ۶۳ قلم دارو 
با پرداخت سهم ســازمان ۹۰ درصد در 
تعهد ســازمان بوده و زوجین با نشــان 
ناباروری این داروها را با تجویز پزشــکان 
متخصــص ارولــوژی، زنــان و زایمان و 
از همه داروخانه های  نازایی  فلوشــیپ 
طرف قرارداد کشــور فقط با پرداخت ۱۰ 

درصد فرانشیز دریافت می کنند.

مرهمی برای رنج نورین

آدم هــای به آخر خط رســیده زیادی ما را پیدا می کنند و دســت یاری به 
سوی خوانندگان «شــرق» دراز می کنند. نورین از ایلام است؛ ۲۵ ساله، با 
پدر و مادری بیمار و ازکارافتاده. عکس های خانه خراب شده شان را در واتس اپ 
پشت هم ارسال می کند. در بیوی واتس اپ نوشته ام که لطفا ویس ارسال نکنید، 
امــا نورین احتمالا حتی توان دیدن درســت کلمات را ندارد. مطالب را با صدای 
لرزان پشــت هم ردیف می کند و صدا را برایم ارسال می کند. صدایش می لرزد. 
اولش می گویم شاید دهلران سرد باشد... اما صدای فریادهای زن دایی اش را که 

می شنوم، دلیل لرزیدن صدای نورین برایم واضح می شود.
مادر نورین قند دارد و باید هر چه سریع تر پایش را قطع کنند. از طرفی سقف 
خانه ریخته و دیگر شــرایط طوری نیســت که بتوانند در خانه زندگی کنند. آنها 
مجبور شــدند  خانه را به دست بنا بســپارند تا دستی به سر و روی خانه بکشد و 
آنها خانه را بفروشــند و بتوانند جایی را برای گذراندن زندگی تهیه کنند. ۴۰ روز 
پیــش که این تصمیم را گرفتند، فکرش را هم نمی کردند که برادر جوان نورین با 
اســلحه شکاری کار خودش را تمام کند و دومین برادر او هم بر اثر خودکشی از 
دســت برود. هزینه های کفن و دفن و مشکلات عصبی که برای پدر نورین پس از 
مرگ برادرش پیش آمد، باعث شد  آنها نتوانند به موقع هزینه کارگران را پرداخت 
کنند. حالا کارگران از کار دست کشیده اند و میهمانی خانه دایی هم تمام شده و 

زن دایی دیگر تحمل نگهداری از این میهمانان ناخوانده را ندارد. 
صــدای نورین پشــت تلفن می لرزد : «به خدا، به خــدا خانم همتی من فقط 
۲۵ میلیــون و ۶۰۰ بــدم به کارگرا کــه خونه رو تمــوم کنن تا بتونیــم خونه رو 
بفروشیم... خانم همتی زن داییم داره فحش می ده... تو رو خدا ناراحت نشید...».
صدای زن دایی از صدای نورین واضح تر اســت. غلیظ نفرین شان می کند. ما 
توانســتیم یک فرصت ۷۲ ســاعته برای نورین و پدر و مــادرش بگیریم تا نورین 
هزینه های کارگران را پرداخت کند و حداقل یک اتاق برای اســکان نورین و مادر 
و پدرش تأمین شــود. بعد نورین کارهای درمانی مادرش را بکند و بتواند بنشیند 
یک گوشه و ببیند قدم بعدی برای این زندگی که پر از ترک های عمیق است، چه 
باید باشــد. نورین هنوز لباس سیاه برادر اولش را درنیاورده بود که برادر دومش 
هم خودکشی کرد. برادر اول قرص برنج خورد و دومی اسلحه شکاری دوستش 
را برداشــت و دیگر برنگشــت. این زندگی به قدری دردناک بوده که نورین برای 
پایانش فکرهای ترسناک داشته باشد. او می گوید: «خانم همتی مامانم میگه گاز 
رو باز بذارم که هر ســه تامون راحت شیم. منم گاهی وقتا بهش فکر می کنم. اما 
راســتش من همیشه دلم می خواست ازدواج کنم و شــاید بتونم زندگی بهتری 
داشــته باشم. اما مامانم بعد از قطع شــدن پاش نیاز به کمک من داره. اون فکر 
می کنه با رفتن دو تا پسرش دیگه کاری از من برنمیاد. اما من این خونه رو درست 
می کنم و بعــد برای بقیه زندگی تصمیم می گیرم». پدر نورین کارگر بازنشســته 
اســت؛ از همان کارگرهــای دور میدانی که منتظر می ماندند کســی بیاید و آنها 
را بــرای کار در خانــه و کارخانه ببرد. یک روزی در همیــن کارهای روزمزدی از 
روی داربســت افتاد و اســتخوان لگنش شکســت و هیچ وقت استخوان هایش 
مثل قبل ســفت نشد. او همیشه درد دارد. پیرمرد داغدیده ای که همیشه خدا به 
خاطر نداشــتن و فقر از زندگی عقب افتاده، حالا در آســتانه ۷۰ سالگی شرمگین 
از حرف های درشــت زن برادر همســرش ســرش را از پتو بیرون نمی آورد و هر 
روز آرزوی مــرگ می کند. زندگی خواب خوبی برای ایــن خانواده هرگز ندیده و 
آنهــا حتی اندازه ۲۵ میلیــون و ۶۰۰ هزار تومان از این جهان ســهمی ندارند که 
ســربار نباشند. ما برای تأمین این مبلغ به کمک شما نیازمندیم. در صورت تمایل 
می توانید مبالــغ اهدایی خود را به شــماره کارت ۵۰۴۱۷۲۱۲۰۹۴۳۴۷۲۰ بانک 

رسالت، به نام شهرزاد همتی پل سنگی واریز کنید.

ساعت کار عادی شد
ساعت آغاز به کار دستگاه های اجرائی کشور در همه استان ها به استثنای 
واحدهــای عملیاتی خدمت رســان از امروز به حالت قبل بازگشــت. بر 
همین مبنا ساعت آغاز به کار بانک ها ۷:۳۰ صبح است و کارمندان بانک ها برای 
انجام مقدمات شــروع به کار، نیم ســاعت زودتر حاضر خواهند شد تا از ساعت 
۷:۳۰ صبــح خدمات بانکی به مردم ارائه شــود. همچنین ســاعت آغاز به کار 
دانشگاه ها و بیمارستان ها، مراکز آموزش عالی و پژوهشی و بخش های آموزشی 
وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی ساعت هشــت صبح و آغاز به کار 
واحدهای نظامی، انتظامی و امنیتی نیز مطابق گذشته ساعت ۶:۳۰ صبح است. 
مصطفی رجبی مشــهدی، مدیرعامل توانیر، در این باره گفت: «میزان ناترازی برق 
امســال به ۱۹ هزار و ۷۰۰ مگاوات رســید امــا با تدوین برنامه هایی توانســتیم از 
خاموشی برنامه ریزی شــده عبور کنیم. برای گذر از پیک مصرف یکی از اقدامات 
تغییر ســاعت ادارات دولتی بود که از ابتدای هفته ســاعت کار ادارات به روال 
عادی بازمی گــردد». به موجب مصوبه هیئت وزیران، اســتانداران این اختیار را 
دارند که متناســب با گرمی و سردی هوا و طول روز به جابه جایی ساعات شروع 
کاری تا ســقف یک ســاعت در اســتان، تصمیمات مقتضی را اتخاذ و در استان 
اعمــال کنند که البته اطلاع رســانی دربــاره این تصمیم در اســتان هم بر عهده 

استانداران خواهد بود.

تاریک خانه بورس
همچنین  با مسئولان شرکت بورس که در ســال های ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰  در 
ساختمان شرکت بورس در حال استخراج رمز ارز بودند برخورد قانونی 
نشد و آنها صرفا کناره گیری موقت داشتند و  در حال حاضر در نهادهای 
مالی در حال فعالیت اند و صرفا سمت هایشــان عوض شده است. این 
مســئله و پدیده های مشابه سبب شده اســت که دیگران نیز با خیال راحت به این 
اقدامات دســت بزنند و در اتفاق اخیر هم ابعاد تخلفات احتمالی کاملا مشخص 
نیســت؛ به ویژه که یکی از اعضای دریافت کننــده وام از اعضای حقوقی انتظامی 
سازمان بورس اســت که خود مسئول نظارت بر تخلفات احتمالی است و به طور 
کلی نبود حاکمیت شــرکتی مناســب در مجموعه ســازمان بورس و تا حد زیادی 
فرمالیته بودن وظایف و کارکرد شــورای عالی بورس منجر به این شــده که سازمان 
بورس حتی برخی اوقات با وزارت اقتصاد، که نهاد بالادستی آن نیز است، همکاری 
چندانی نداشته باشد و یکی از تاریک خانه های مهم بازارهای مالی ایران در سازمان 

بورس شکل بگیرد.

گزارشی از دو چالش جدید شهردار تهران

زاکانی تا آخر در بهشت می ماند؟

خبر دریچه

جامعهجامعه

نورا حســینی: در روزهای خلوت و بی ماجرای تهران، فضای 
پارلمان شــهری پرالتهاب و پرماجرا بود. چهارمین ســؤال از 
شــهردار تهران به هیئت رئیسه ارائه شــد و به زودی علیرضا 
زاکانی برای پاســخ به اینکه آدرس ۲۰۰ هزار واحد مسکونی 
که ســال گذشته در یکی از شــنبه های امید و افتخار کلنگش 
را به زمین زده، به صحن شــورای شهر خواهد آمد. همچنین 
تلاش های دقیقه ۹۰ شــهردار در دولت گذشته برای مجوز به 
ســازمان جدید فناوری های نوین با نه شورا به انحلال شرکت 
یادمان ســازه به در بسته خورد. ســازمان فناوری های نوین و 
نوآوری شــهری در شهرداری مشروط به انحلال این شرکت و 

جایگزینی این سازمان بود.
ناصر امانی، عضو شورای شــهر تهران، در این زمینه گفته 
اســت: «از همان ابتدا که لایحه تأسیس سازمان فناوری های 
نوین و نوآوری شهری به شورا آورده شد، نگرانی برای فعالیت 
ســازمان فاوا که یکی از قدیمی ترین ســازمان ها در شهرداری 
تهران اســت، به وجود آمــد و معتقد بودیــم مأموریت های 
سازمان جدید می تواند بخشــی از مأموریت های این سازمان 
باشد. اما ایجاد این سازمان و اساسنامه آن در شورا  رأی آورد».
امانی درخصوص اینکه در یک سال گذشته وظایف یادمان 
سازه به سایر بخش های شهرداری واگذار شده و عملا یادمان 
ســازه منحل شــده اســت نیز توضیح می دهد: ایــن انحلال 
غیررســمی، غیرقانونی بوده و دلیــل غیرقانونی بودن آن این 

است که شهرداری این لایحه را به شورا آورد.
به گفته این عضو شــورای شــهر تهران، ســابقه نداشته 
است  وزارت کشــور مجوز یک ســاله برای ایجاد یک سازمان 
بــه شــهرداری ها بدهــد. امانی دربــاره انتصاب سرپرســت 
بــرای ســازمان فناوری های نویــن نیز می گوید: این ســازمان 
با توجه به شــروط وزارت کشور از نظر شــورا در حال حاضر 

غیرقانونی است.
اعضای شورا در جریان بررسی انحلال شرکت یادمان سازه 
به ابهامات رئیس جدید ســازمان فناوری های نوین هم اشاره 
کردند. ارتباط وی با پیمانکار ســامانه شهرزاد یکی از تذکرات 
اعضا بود. برخی از اعضا می گویند هنوز حکم صادر شــده به 
طور رسمی به دست آنها نرسیده و از فضای مجازی متوجه این 
انتصاب شده اند. اما جعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون 
عمران و حمل ونقل شورای شــهر تهران، در صحن شورا این 
انتصاب را تأیید می کند و با انتقاد از انتصاب پیمانکار نرم افزار 
سامانه شهرزاد به عنوان مدیرعامل سازمان جدید می گوید: در 
روزهای اخیر شاهد برخی از انتصابات در مجموعه شهرداری 

تهران بوده ایم که این انتصابات مورد انتقاد هستند.
علی اصغر قائمی، عضو شــورای شــهر تهــران نیز از این 
انتصاب گلایه می کند. او با انتقاد از تغییر نام ســامانه «تهران 
من» و نام گذاری ســامانه ای تحت عنوان «شهرزاد» می گوید: 
چرا این  چنین سرویس های شهروندی به سازمان فناوری های 
نوین واگذار شــده اســت؟ مگر قرار نبود در کار ســازمان فاوا 
دخالتی صورت نگیرد؟ نام ســامانه شهرزاد از یک برند چای 
گرفته شــده و نام شهر تهران حذف شــد و پس از آن به یک 
مجموعــه   واگذار شــده که پیمانــکار این ســامانه نیز حکم 

مدیرعاملی دریافت کرده است.

تولید صندلی هایی که ۴ برابر یک درخت اکسیژن تولید می کنند
مدیران شــهری بارها درخصوص نگرانــی اعضای منتقد 
گفته اند که مســئولیت های فاوا و ســازمان فناوری های نوین 
یکســان نیســت. مجید باقری، معاون شــهرداری تهران، باز 
در صحن شــورا تأکید می کند که هیچ کدام از این ســازمان ها 
تداخــل مأموریتی ندارنــد. او مثالی از فعالیت های ســازمان 
جدید شــهرداری می زند و می گوید: شهرداری تهران با کمک 
شرکت های دانش بنیان قصد دارد نیمکت های جلبکی نصب 

کند که به اندازه چهار درخت، اکسیژن تولید می کند.
علی اصغر قائمی، عضو شورای شهر تهران نیز در واکنش 
به صحبت های باقری دربــاره نصب نیمکت های جلبکی در 
پایتخت می گوید: از آقای باقری در این زمینه تشــکر می کنم! 
امیدواریم این ایده عملیاتی شــود تا ببینیم چه چیزی به شهر 
اضافه خواهد شد. این عضو شورای شهر تهران از همان ابتدا 
با ایجاد این ســازمان جدید مخالفت کرد و نه به ایجاد و نه به 
اساسنامه آن رأی نداد. او می گوید: فعالیت های سازمان جدید 
مشخص نیست و گفته می شــود مأموریت هایی خاص مانند 
تعریف مدل های جدید برای کاهش آلودگی هوا و... برای آن 

تعریف شده است.
او با اشــاره به شرط سازمان امور اســتخدامی کشور برای 
عدم توســعه تشکیلات شــهرداری می گوید:  شهرداری قصد 
داشت از شرکت یادمان ســازه به عنوان پوسته سازمان جدید 
اســتفاده کند که مورد موافقت شــورای شــهر قرار نگرفت. 
همچنین پیمانکار اپلیکیشن تازه شهرداری را که نام نامناسبی 
هم دارد و مأموریت هایی را انجام می دهد که مأموریت ذاتی 

شــهرداری نیســت، مانند فروش گوشــت، لوازم خانگی و...، 
به عنوان سرپرست این ســازمان انتخاب کرده اند. به گفته او، 
در این دوره معماری حوزه هوشمندسازی شهر تهران به هم 

ریخته شده که حاصل تصمیمات پنهان برخی از افراد است.
برخی از اعضای شورای شهر در جریان مخالفت های خود 
کنایه هایی به تصمیم گیری های پنهان در حوزه هوشمندسازی 
شهر زدند. اشاره آنها به نقش آفرینی غیررسمی داماد شهردار 
تهران در این حوزه اســت. زاکانی در همان روزهای نخســت 
ورود به شهرداری، حکمی برای داماد خود به عنوان مشاور و 
دستیار ویژه شهردار در حوزه هوشمندسازی، فناوری های نوین 
و نوآوری شــهری زد که به دلیل غیرقانونی بودن حکم، آن را 
لغو کرد؛ اما هیچ گاه رد نکرد که از مشــاوره های وی در حوزه 
هوشمندسازی استفاده نمی کند. برخی از اعضای شورای شهر 
تهران ۲۲ مرداد ســال گذشــته در تذکر جمعی اعلام کردند 
داماد زاکانی همچنان در شــهرداری در حوزه هوشمندسازی 

منشأ تصمیم گیری هایی است. تذکری که البته بی پاسخ ماند.
برخــی معتقــد بودنــد ایجــاد ســازمان فناوری هــای 
نویــن در شــهرداری تهران نیــز حاصل همیــن دخالت ها و 
تصمیم گیری های پنهان است. برای همین هم از همان ابتدای 
ایجاد، این سازمان با حاشیه هایی همراه بود. علیرضا نادعلی، 
 عضو شــورای شــهر تهران، درباره مخالفت ها بــا ایجاد این 
سازمان و راستی  آزمایی نقش داماد شهردار در ایجاد سازمان 

جدید می گوید:
همه کارها در نقاطی که اتفاق می افتد و در ایســتگاه هایی 
که دارد پیش می رود، مســئول دارد و در واقع مجموعه هایی 
حمل کننــده اتفاقاتی هســتند که در این دو حــوزه مربوط به 
فنــاوری نوین یــا فاوا رخ می دهــد. این کارها مســئول دارد. 
مسئول شان مشخص است و کارها قابل سؤال کردن و توضیح 
خواســتن است. باید توجه داشت اینکه پشت هر کاری فکری 
باشــد و جمعی باشــد که روی کار نظارت انجــام می دهند. 
حال فرض کنید داماد آقای زاکانی باشــد یا هر کسی که بیرون 
مجموعه طراحی می کند. اگر کار خوبی انجام می دهد، همه 
باید کمک کنند؛ همچنان که در مجموعه های دیگر هم افراد از 
فرزند و خویشاوندان بوده اند و کمک کردند. اگر کار مثبت کردن 
در کنار عزیز و دوستی ایراد است، برای دیگران هم ایراد بوده... 
به نظر من اینها حاشیه ســازی هایی اســت که از ابتدای شورا 
برخی دوستان آنها را دنبال کردند تا مسائل را چند برابر جلوه 
بدهند.  البته اگر در نقطه ای حضور چنین افرادی باعث شــود  
کار ایراد پیدا کند، ما باید روی آن ایراد دســت بگذاریم و همان 
را نقد کنیم و اینجا چک ســفید نمی توان داد.  اما اگر فعالیتی 
به صلاح شــهروندان اســت، نباید به دلیل جریانات سیاسی  

مخالفت کرد و باعث درجازدن شد.
او معتقد است برخی از سر لجبازی یا رقابت های جریانی 
به انحلال یادمان سازه نه گفتند و شهرداری تهران به سازمان 

جدید در حوزه فناوری های نوین نیاز دارد.

شورا به دنبال آدرس ۲۰۰ هزار واحد مسکونی
شورای ششــم چهار بار از حق ســؤال از شهردار استفاده 
کرده اســت. از شــورای دوم به بعد، کمتر عضوی از این ابزار 
نظارتی برای پاســخ دقیق تر به تذکراتش اســتفاده کرده بود. 
چهارمین سؤال از شهردار را سوده نجفی، عضو هیئت رئیسه 
شورای شهر تهران، مطرح کرد. او در این زمینه می گوید: ما در 
سه سال دوره مدیریت شهری خود تذکرات و سؤالات زیادی را 
از شهردار تهران داشتیم که این سؤالات و تذکرات را در قالب 
تذکر  یا در  مکاتبات اداری خدمت ایشــان ارســال کردیم، ولی 
متأسفانه یا پاسخی دریافت نکردیم  یا پاسخ ها قانع کننده نبوده 
اســت. او ادامه می دهد: من به عنوان عضو شــورای شهر در 
راستای وظیفه ای که دارم، در قالب ماده ۸۳ قانون تشکیلات، 
درباره وعده ای که ایشــان در خصوص ساخت ۲۰۰ هزار واحد 
مسکونی در قالب ۲۶ شهرک دادند، سؤال خود را مطرح کردم 
که از طرف ریاست شورا هم اعلام وصول شد. شهردار تهران 
مکلف اســت بعد از ۱۰ روز کاری به صحن بیاید و پاسخ گوی 

سؤال بنده باشد.
نجفی درخصوص اینکه اگر از پاسخ شهردار قانع نشد چه 
خواهد کرد؟  توضیح داد: یک عضو شــورا اگر از پاســخی که 
شهردار تهران می دهد قانع نشود، در مرحله بعدی به سمت 
اســتیضاح خواهد رفــت. اگر خود بنده قانع نشــوم قطعا به 

سمت استیضاح پیش خواهم رفت.
به گفته او، با توجه به اینکه پاسخ قانع کننده ای به مکاتبات 
ما داده نشــده، ناچار به طرح ســؤال از شهردار شدیم. برخی 
وعده های ایشــان مانند همین مسئله ساخت مسکن با توجه 
به مشــکلات امروز وعده بزرگی اســت و با توجه به مســئله 
مســکن برای مردم، ایجاد انتظــار و امید می کنــد. اما اینکه 
چطور قرار اســت با آن عمل کنند برای ما هم ســؤال است. 
امیدواریم آقای زاکانی ظــرف ۱۰ روز نحوه اجرای وعده خود 

در موضوع ساخت ۲۶ شهرک مسکونی و پیشرفت را توضیح 
دهد. ناصر امانی، عضو دیگر شورای شهر تهران نیز درباره این 
وعده شهرداری تهران که منجر به طرح سؤال از زاکانی شده 
است، توضیح می دهد: حدود ســه ماه قبل و در آستانه ورود 
به انتخابات ریاســت جمهوری، شهرداری تهران و معاون اول 
وقت ریاســت جمهوری به منطقه ۲۱ رفتند و اعلام کردند که 
می خواهند کلنگ ســاخت ۲۰۰ هزار واحد مسکونی در قالب 
۲۶ شهرک را زمین بزنند و ظاهرا زمین هم زدند. اما همان طور 
که می دانید حتی پیگیری های صدا و سیما نیز به این جمع بندی 
رســید که هیچ اثری از این ۲۶ شهرک نیست و صرفا یک زمین 
در منطقه ۱۹ اســت که حدود یک متر هم گودبرداری شــده . 
حتی در اصرار خبرنگار از شهرداری  مبنی بر اینکه یک آدرس 
از این شــهرک ها ارائه شــود نیز جز زمین منطقــه ۱۹ آدرس 

دیگری داده نشده است.
او ادامــه می دهــد: از همــان روز اول که بحــث قرارگاه 
مسکن در شهرداری مطرح شد، پیشنهادم به شهرداری تهران 
ایــن بود که این موضــوع جزء اولویت های شــهرداری تهران 
نیســت. نمی گویم مسکن جزء مشکلات شــهر تهران نیست، 
حتما  مســکن از مشــکلات شهر تهران اســت و  مردم در این 
زمینه مشــکل دارند و در این هم تردیدی نیســت، اما وظیفه 
تأمین مسکن بر عهده وزارت راه و شهرسازی است. البته آنها 
هم می گویند  این کار را تســهیل می کنیم و قرار اســت بخش 

خصوصی در این زمینه فعال شود.
من پیشنهاد دادم به شهرداری که اگر قرار است شهرداری 
تهران در بحث تأمین مســکن در شــهر تهران کمک کند، اولا 
مراحل صدور پروانــه را کاهش دهد که هنوز علی رغم اینکه 
می گویند مســیر صدور پروانه کوتاه شــده، اما مشــکل وجود 
دارد و در واقع صدور پروانه دو مرحله ای و کوتاه نشــده است. 
همچنین اگر زمینی در اختیار شهرداری است که برای خدمات 
دیگر شــهر مورد نیاز نیســت که به اعتقاد ما  برای بسیاری از 
خدمات زیربنایی در شــهر تهران دچار مشــکل هستیم، برای 
ســاخت مسکن در اختیار بخش خصوصی قرار دهد. البته ما 
همین الان در همین منطقه ۲۱ که کلنگ ســاخت مســکن را 
بر زمین زده اند، بســیاری از زیرساخت ها را نداریم. بنابراین اگر 
زمینی دارند که نیاز سرانه ها نیست که من می گویم هست، آن 
زمین را در اختیار بخش خصوصی برای ســاخت مسکن قرار 
دهند نه اینکه خود شــهرداری متولی ساخت مسکن شود. ما 
الان داریم نتیجه این تصمیم را می بینیم که تا امروز که سه سال 
می گذرد هیچ نمونه ای از خروجی قرارگاه مســکن شهرداری 

مشاهده نمی کنیم.

شهردار تهران تا آخر می ماند؟
مهدی اقراریان، رئیس کمیته نظارت شورای شهر تهران نیز 
درباره اینکه سؤال چهارم از شهردار ممکن است به استیضاح 
ختم شــود؟ توضیح می دهد: اینکه ســؤال چهــارم به پایان 
کار زاکانی در شــهرداری تهران ختم شــود، باید صبر کرد. این 
مســئله تنها با تصمیم ۱۴ نفر از اعضای شــورای شهر تهران 
امکان پذیر است. او ادامه می دهد: برخی از دلسوزان معتقدند  
عزل شهردار به صلاح نیســت، اما به اعتقاد ما بهترین گزینه 
استعفای خود ایشان است تا در زمان باقی مانده شهرداری بیاید 
که به قول خانم سلیمانی، عضو دیگر شورا، عطاری خاموش 

باشــد و شاهد وعده های مکرر 
ایشان نباشیم. به گفته اقراریان، 
از تمام ظرفیت ها برای فشــار 
منتقدان عملکرد شــهردار  بر 
با  می شــود.  اســتفاده  تهران 
وجــود انتقادهــای پی در پــی 
برخــی از اعضا، این پرســش 
مطــرح اســت که آیــا زاکانی 
در شــهرداری تهــران ماندنی 
اســت؟ به نظر می آید شهردار 
غیر قابل  حادثــه ای  اگر  تهران 
پیش بینی رخ ندهد، در بهشت 
خواهد ماند. همچنان موافقان 
او بیش از مخالفان عملکردش 
هستند و به نظر نمی آید حتی 
بخشــی از منتقدانــش هــم 
علاقه ای بــه خداحافظی او از 
شهرداری داشته باشند. هرچند 
رأی ۱۰ به ۱۰ بــه لایحه ای که 
منجر شــد ســازمان محبوب 
شهردار تهران با چالش تازه ای 
روبه رو شــود، نشــان می دهد 
روزهــای ســختی در ماه های 

پیش رو داشته باشد.

مــاه  ســه  حــدود 
آســتانه  در  و  قبــل 
انتخابــات  بــه  ورود 
 ، ی ر ســت جمهو یا ر
شــهرداری تهــران و 
وقــت  اول  معــاون 
به  ریاســت جمهوری 
منطقه ۲۱ رفتند و اعلام 
کردند کــه می خواهند 
 ۲۰۰ ســاخت  کلنــگ 
مســکونی  واحد  هزار 
شــهرک   ۲۶ قالب  در 
ظاهرا  و  بزنند  زمین  را 
زمیــن هم زدنــد. اما 
می دانید  که  همان طور 
پیگیری هــای  حتــی 
این  به  نیز  صدا و سیما 
که  رســید  جمع بندی 
هیچ اثــری از این ۲۶ 

شهرک نیست

خبر

گزارش

ادامـه از 
صفحه

۴


